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REFERAT 
 
Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Mandag den 3. marts 2025 kl. 10 - 12 
Sted: Udvalgsværelse A, 1. sal 
 
 
Medlemmer: 
Peder Blom (formand), Jan Østergaard Bertelsen (næstformand), Arne Bjørn Nielsen, Elin 
Johansson, Janni Harpsøe Milsted, Hanne Simonsen, Lisbeth Sølver, Lone Skov Al Awssi og Susanne 
Lindholm. 
Afbud: Elin Johansson og Lisbeth Sølver. 
 
 
1. Valg af dirigent  
Susanne blev valgt som dirigent. 
 
2. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
3. Godkendelse af referat fra sidste fagudvalgsmøde 
Referatet blev godkendt. 
 
4. Orientering fra det politiske udvalg 

Udvalget drøfter eventuelle relevante sager fra det seneste møde i det politiske udvalg. 
Link: https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget 

 
Orienteringen blev taget til efterretning. 
 
5. Møde med det politiske TMU 31. marts 2025 kl. 11.00 – 11.45 

a. Bycykler 
b. Parkering 
c. Tilgængelighed ved høje fortovskanter og fodgængerovergange 
d. Alsidige boliger til ældre - seniorbofællesskaber 

 
Bilag: 
By- og delecykler 

 

Udvalget drøftede de udvalgte problematikker samt det ønskede fokus for oplæggene til de 

politiske teknik- og miljøudvalg.  

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget
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6. Borgerhenvendelse vedr. Movia. 
”Jeg er pensionist og som mange andre køber jeg 3 mdr’s kort til bus, tog og metro - øst zone 1-
99. 
Siden 2019 er prisen steget til nær det dobbelte - tidligere var prisen 575kr og nu er prisen 1115 
kr. med årlige stigninger igen i januar på 4%. Jeg er opmærksom på, at man fra Movia helst 
afskaffede pensionist periode kort. 
Jeg og flere at mine venner har talt om, at med de højere priser kunne det være fantastisk hvis 
man ændrede til 1-måneds kort. 
For nogle pensionister er en udskrivning på 1100+kr svært og ofte har man i en 3mdr’s periode 
en ferie eller andet det gør, at det er spildte penge for dele af de 3 måneder der betales for. 
 
Kan Ældrerådet forsøge at forhandle en sådan ændring for pensionist periode kort?” 

 
Udvalget drøftede emnet og besluttede at tage henvendelsen med til det årlige møde med Movia, 
hvor udvalget ligeledes ønsker at spørger nærmere ind til løsninger for ikke digitale borgere ifm. 
udfasning af det fysiske Rejsekort og tilhørende standere. 
 
 
7. Nyt fra parkbrugerråd og følgegrupper mv. 

a. Ny repræsentant til at deltage i følgegruppen for middelalderbyen 
i. Lone er valgt som ny repræsentant i følgegruppen 

b. Invitation til følgegruppe om trafik- og byrumsplan for Amager 
i. Arne Bjørn er valgt som repræsentant til den nyoprettede følgegruppe ifm. 

trafik- og byrumsplan for Amager. Sekretariatet orienterer forvaltningen herom. 
c. Cykelgade i Nordre Frihavnsgade 

i. Susanne er valg som ny repræsentant. Peder følger op med den tidligere 
repræsentant Bjarne, ift. mødeindkaldelser mv. 

d. Status på fredeliggørelse af Klimakvarteret – følgegruppe 
i. Udvalget afventer eventuelle indkaldelser eller aktivitet i følgegruppe. Peder er i 

dialog med tidligere repræsentant Bjarne. 
e. Ny Park Nordhavn følgegruppe 

i. Susanne er valgt som ny repræsentant i følgegruppen. 
f. Udmøntning af bevilling til grønne initiativer og byrum – se link 

i. Udvalget afventer den videre proces og en evt. høring. 
 

Bilag: 
Invitation til følgegruppe om trafik- og byrumsplan for Amager 
Program for følgegruppemøde om trafik- og byrumsplan for Amager 
Ny Park i Nordhavn 
https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/368a0a8b-b56d-438c-83a9-
235b8eb1bd2f/497fa281-a745-474f-b077-f98839ed8a40-bilag-2_0.pdf 
 
 
8. Indledende drøftelse af udvalgets mærkesager 

https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/368a0a8b-b56d-438c-83a9-235b8eb1bd2f/497fa281-a745-474f-b077-f98839ed8a40-bilag-2_0.pdf
https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/368a0a8b-b56d-438c-83a9-235b8eb1bd2f/497fa281-a745-474f-b077-f98839ed8a40-bilag-2_0.pdf
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Udvalget drøfter, hvilke mærkesager, udvalget vil arbejde med. 
 
Bilag. 
Ønsker fra Ønsketræet Pensionistmesse (udsendt til hele ÆR) 
TMU mærkesager 2024 
Skabelon til beskrivelse af mærkesager 
Præsentation for proces for fastlæggelse af ÆR mærkesager 
Eksempel på udfyldt beskrivelse af mærkesag 

 
Udvalget besluttede, at fokusere på to mærkesager til start, hhv.: 

- Fremkommelighed, herunder udeservering 
- Ældrevenlig by: Tilgængelighed/adgang til Bispebjerg Hospital 

 
9. Dagsorden til næste udvalgsmøde den 31. marts 2025  
 
Bemærk! Grundet mødet med det politiske teknik- og miljøudvalg er mødet fremrykket til kl. 9-
10.45. 
 
Foruden de faste punkter skal følgende emner dagsordensættes: 

- Forberedelse af møde med det politiske udvalg kl. 11 
- Præsentation af projektet med opsætning af yderligere 500 bænke v/ specialkonsulent 

Mathias Vestergaard Nielsen kl. 9.30 
(Alle opfordres til at overveje mulige placeringer forud for mødet). 

- Høring af udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2025 
- Områdefornyelse ved Skjolds plads - Invitation til at deltage i samtalesalon for seniorer 

 
 

10. Evt.  
Intet til evt. 
 


